
 
P r o t o k ó ł   Nr XVI/04 

Z Sesji Rady Gminy D�bnica Kaszubska z dnia 30 stycznia 2004r. 
 
 

W sesji udział wzi�li: 
a/ pi�tnastu  radnych Rady Gminy             -    wszyscy obecni 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowska 
    Radny Rady Powiatu                               -   Stanisław Jank 
     Radny Rady Powiatu                              -   Ryszard Stus     
     Dyrektor Gimnazjum                               -  Sławomir Miluski 
     Dyrektor Sz. P. Motarzyno                     -   Gabriel Konkel 
     Dyrektor Sz. P. w D�bnicy Kasz.           –  El�bieta Fryckowska 
     Dyrektor Sz. P. w Gogolewie                  -   Iwona Warkocka 
     Kierownik OPS                                       -   Krystyna Szustak 
     Dyrektor ZGK.                                        -  Andrzej Wójciak        
     Przewodnicz�cy GKRPA                        -  Jan Szyma�ski  
Porz�dek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocno�ci obrad, 
b/ przyj�cie porz�dku obrad, 
c/ przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalno�ci Komisji Rady mi�dzy sesjami i za 2003r.: 

a/ Rewizyjnej 
b/ Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania 
Problemów Alkoholowych za 2003r. 

8. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady na 2004r. 
a/ Komisja Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki’ 
b/ Komisja Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

9. Podj�cie uchwał w sprawach: 
a/ przej�cia zada� z zakresu wła�ciwo�ci powiatu obejmuj�cych edukacj� publiczn�, 
b/ ustalenie wysoko�ci opłaty za �wiadczenia usług oddziałów przedszkolnych Szkoły 
Podstawowej w D�bnicy Kaszubskiej, 
c/ udzielenia upowa�nienia dla Wójta Gminy do zaci�gania zobowi�za�, 
d/ podatku od �rodków transportu, 
e/ diet dla radnych, 
f/ likwidacji �rodka specjalnego jednostek bud�etowych. 

10. Zamkni�cie obrad. 
 
 
 



Przebieg sesji: 
 
Ad.1.a/ 
 Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i go�ci 
przybyłych na sesj�. Nast�pnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzaj�c 
prawomocno�� obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urz�du Gminy. 
 
 
b/ 
Przewodnicz�ca Rady przedstawiła porz�dek obrad. 
Sekretarz Gminy zaproponowała zmiany w porz�dku obrad dot. /punktu 9”d”/ to jest zdj�cie 
z porz�dku obrad uchwały o podatku od �rodków transportu. W wyniku głosowania /12 za/ 
zdj�to uchwał� z porz�dku obrad. Przewodnicz�ca Rady Zyta Rytelewska zaproponowała 
wci�gni�cie do porz�dku obrad skargi Pana Witkowskiego Krzysztofa zam. D�bnica 
Kaszubska ul. Wysoka 8/1 do porz�dku obrad w pkt. 10. W wyniku głosowania / 8 za, 4 
wstrzymuj�ce/ wł�czono do porz�dku obrad skarg�. Zaproponowała tak�e zdj�cie uchwały 
o likwidacji �rodka specjalnego jednostek bud�etowych /pkt. 9”f’/ a wprowadzenie uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/83/99 Rady Gminy D�bnica Kaszubska z dnia 30 
listopada 1999r. w sprawie utworzenia �rodka specjalnego w jednostkach bud�etowych – 
szkoły podstawowe w gminie D�bnica kaszubska. 
W wyniku głosowania /12 za/ przyj�to zaproponowan� zmian�. 
Po naniesieniu poprawek w porz�dku obrad przegłosowano zaproponowany porz�dek po 
zmianach. Porz�dek został przyj�ty jednogło�nie /12 za/. 
 
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyj�ty jednogło�nie (12 za)  
 
Ad.2 
 
 Zainteresowany Radny p. Ostrowski otrzymał odpowied� na pi�mie na zgłoszon� 
interpelacj� na poprzedniej Sesji. Ponadto  informuj�, �e odbyło si� spotkanie z Pani� 
B. Nowick� , z któr� omawiano spraw� udost�pnienia działki i cz��ci �ciany na 
zamontowania licznika. Pani Nowicka wyraziła zgod� na nieodpłatne u�ytkowanie działki 
oraz �ciany, na czas nieokre�lony. Do chwili obecnej o�wietlenie przej�cia biło na jej licznik. 
W chwili obecnej musimy znale�� form� rekompensaty.  
 
Ad.3 
 
 Wójt przedstawił sprawozdanie z działalno�ci mi�dzy sesjami Rady Gminy. 
Poinformował, �e rok 2004 rozpocz�ł si� wieloma zadaniami, które czekaj� Wójta i Rad�. 
W dalszym ci�gu tocz� si� konsultacj� z Firm� „MITEX”  na temat spłaty zadłu�enia za 
budow� Gimnazjum. Nie mo�emy przyj�� warunków jakie stawia nam ta firma. Z uwagi na 
bardzo trudne rozmowy mo�e zaistnie� potrzeba zatrudnienia w miesi�cu marcu firmy 
doradczo-konsultingowej, która pomogłaby nam w rozwi�zaniu tego problemu.  
W tym okresie przej�li�my z  Nadle�nictwa Łupawa 12 mieszka�. Przedstawili�my ofert� 
zakupu 2 mieszka� najemcom z Budowa.  Wspomagamy działania Pana Zbigniewa Paj�ka, 
który rozpocz�ł budow� stacji CPN w D�bnicy Kaszubskiej. Prowadzimy rozmowy z nowym 
wła�cicielem obiektów w Krzyni , który cz��ciowo odtwarza zdewastowany obiekt na styl 
XIX wieczny oraz planuje budow� nowych obiektów. Na tym terenie planowana jest jedyna 



w Europie Ferma Zwierz�t Zarodowych wraz z Motelem. W miesi�cu maju maj� by� 
sprowadzone pierwsze zwierz�ta. Inwestycja jest cz��ciowo finansowana ze �rodków 
SAPARD. W dalszym ci�gu odbywaj� si� rozmowy  dotycz�ce powstania Ferm Wiatrowych.  
W tej sprawie podpisano wst�pne porozumienie z konsorcium Polsko – Niemiecko -
Holenderskim.  
29 stycznia 2004r. odbyła si� w Urz�dzie kontrola SAPARDU. Otrzymali�my granty na 
budow� zaplecza sportowego na stadionie w Debnicy Kaszubskiej oraz budow� drogi na ulicy 
Zaj�czej. 
Zlecono opracowanie dokumentacji na budow� mostu w Skarszewie Dolnym. Wszcz�to 
procedury przetargowe   na pi�� inwestycji, wyst�piono z wnioskiem o pozwolenie wodno-
prawne na budow� wodoci�gu w Krzywaniu, w dalszym ci�gu prowadzimy rozmowy 
dotycz�ce sprzeda�y działek z Bankiem PKO i Bankiem Przemysłowym. 
Ponadto finalizujemy spraw� otwarcia od nowego roku szkolnego szkoły ponadgimnazjalnej 
na bazie Gimnazjum w Debnicy Kaszubskiej. 
Przewodnicz�ca: czy s� pytania do Wojta Gminy dotycz�ce przedstawionego sprawozdania? 
Radny P. Adamowicz – jakie warunki stawia „MITEX”?  Była mowa, �e ust�pi. 
Wójt – na dzie� dzisiejszy jest inaczej ni� w grudniu. Jest to firma prywatna. Nie chce przej�� 
obsługi finansowej.  Firma jest na giełdzie z kapitałem francuskim. Nie uzyskała zgody na 
wej�cie z budowami w Iraku. Na dzie� dzisiejszy na koniec listopada 2004r. mamy zapłaci� 
13 milionów. 
Radny Paczesny – byli�my „faszerowani „ informacjami, �e rozmowy id� w dobrym 
kierunku. Dlaczego jeszcze trwaj� rozmowy? Dlaczego zarz�d „MITEXU” dopiero wł�cza si� 
do rozmów? Dlaczego do tej pory rozmawiano z oddziałem? 
Wójt – prosz� pod moim adresem stosowa� normalne słowa, bez „Faszerowania”. Pan 
Adamowicz jako członek byłej Komisji Rewizyjnej zna tre�� umowy. Czy Pan Paczesny nie 
zna realiów, przecie� to jest bud�et całego roku. 
Radny Adamowicz – czy ja miałem zna� tre�� umowy, czy mamy j� parafowa�? Prosz� si� 
nie unosi�. Chcemy zna� stan na dzie� dzisiejszy. 
Skarbnik – rozmowy były prowadzone przez cały czas równolegle z Panem Ptakiem- 
Dyrektorem Oddziału Gda�skiego Firmy „MITEX” i Doicze Bank. Doicze Bank chce 
wyło�y� t� kwot�, ale warunki nam nie odpowiadaj�.  Stanowisko MITEXU z Kielc jest 
całkowicie rozbie�ne ze stanowiskiem Dyrektora Oddziału w Gda�sku. Chc� na nas 
przerzuci� koszty obsługi bankowej. Koszt obsługi 7 mln. My nie mo�emy wzi�� na siebie 
tego zobowi�zania. Jeste�my umówieni z Dyrektorem Finansowym Firmy „MITEX” z Kielc. 
B�dziemy negocjowa� przy współudziale Regionalnej Izby Obrachunkowej i Doicze Bank. 
Radny Poczesny – je�eli chodzi o wiatraki to jako to si� ma do wypowiedzi Wojewody 
Pomorskiego zamieszczonej w Głosie Pomorza? 
Wójt – nie jestem upowa�niony do komentowania słów Wojewody. 
Radny Poczesny – w sprawozdaniu Wójta nie usłyszeli�my w jakim kierunku jest sprawa 
odwołania poprzedniego Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej. Jak wiadomo w 
I instancji przegrana sprawa a jak w II instancji? 
Wójt – sprawa idzie we wła�ciwym kierunku. Odwołali�my si� od wyroku i musimy 
poczeka� na rozstrzygni�cie. 
 
Ad. 4/ 
 
Radna  Kara� – pani Janina Bukowska skar�yła si� na s�siedztwo. Chodzi o �cieki na ł�ce 
pochodz�ce z posesji Pana Gan. Czy sprawa została do ko�ca załatwiona i w jaki sposób? 
Radny Poczesny – mostek na ulicy Polnej wymaga remontu. Czyj� jest własno�ci� i kto go 
b�dzie naprawiał?  



Radny Poczesny – Komisja rewizyjna odbyła spotkanie z Rad� Sołecka w Dobrej. Czy 
sprawa została wyja�niona i w jaki sposób? 
 
Sekretarz – dotyczy odpowiedzi na interpelacj� Radnej Kara� – sprawa Pana Gana została 
skierowana do S�du Słupsku. Został on ukarany grzywna. Pan Gan wykupił działk� przyległ� 
do swojej posiadło�ci na polepszenie warunków. 
Radna Karas- czy ta działka została wykupiona po tym sporze? 
Sekretarz – tak.Nie informujemy o tym , ale nie mo�e on zanieczyszcza� nawet swojej 
działki. Je�eli sytuacja b�dzie si� powtarza� to ponownie oddamy spraw� do s�du.  
Radna Frankowska – Gan nie wywozi nieczysto�ci. Prosimy o kontrol� tej posiadło�ci. 
Radna Kara� – ten problem nie jest do ko�ca rozwi�zany. Sprzeda� działki nie rozwi�zuje 
problemu.  
Sekretarz – w poniedziałek b�dzie kontrola na posiadło�ci Pana Gana. Pani Bukowska nie 
musi składa� skarg do Radnych, sama mo�e interweniowa� u nas. Ka�dy miał prawo 
przyległe do swoich działek. Nie mogli�my odmówi� Panu Gan. 
Wójt – dotyczy odpowiedzi na interpelacje Radnego Poczesnego – mostek na ulicy Polnej był 
naprawiany w ubiegłym roku. Sami mieszka�cy �le u�ytkuj� mostek. Mostek jest zbyt mały 
dla Tirów. Jest on własno�ci� gminy. Nie b�d� komentował słów zast�pcy. W tym roku 
b�dzie ponownie naprawiony �rodkami własnymi i lud�mi zatrudnionymi w ramach prac 
publicznych. Dodatkowo planujemy zamontowa� por�cze w kształcie litery „S”. 
 Dobra jest to gł�bszy temat. Uwa�am, �e niepotrzebnie si� zaanga�owałem w ten 
temat. Nie b�d� czytał protokółów z posiedzenia. Zbyt mocno ekscytujemy si� spraw� Pani 
Spicy. Uczestniczyłem w 2 spotkaniach  mieszka�cami Dobrej tj 14 i 27 grudnia 2003r. W 
tych spotkaniach nie był poruszany �aden inny temat tylko sprawa wyboru sołtysa. Z 
drugiego spotkania wychodziłem jako ostatni i nikt z obecnych nie interesował si� innym 
problemem.  
05 stycznia Pani Spierewka była w Sekretariacie, Sekretariacie tym czasie miałem go�ci i nie 
mogłem jej przyj��. Sekretarka miała umówic nas na czwartek, gdy� w pi�tek miałem 
wyjazd. Temat parkingu w Dobrej nie był poruszany na �adnym zebraniu. O tym czy ludzie 
chc� mie� parking decyduje nie sołtys a zebranie wiejskie. Brak planu zagospodarowania 
jeziora Dobra. Sołtys jest organem wykonawczym. Rada Sołecka jest opiniotwórcza dla 
Sołtysa. W miesi�cu lutym b�dzie zorganizowane zebranie wiejskie w Dobrej. Mam nadziej�, 
�e b�dzie merytoryczne. Odnosz� wra�enie, �e kto� mataczy w tej sprawie i nie bardzo wiem 
dlaczego. Ponadto chc� poinformowa�, �e dzisiaj ponownie wpłyn�ło podanie z 40 podpisami 
o odwołanie Pani Sołtys w Dobrej. Prosz� szanown� Rade o nie zajmowanie si� tym tematem. 
Przewodnicz�ca Rytelewska- zaanga�owałam si� w rozwi�zanie problemu pomi�dzy Panem 
Dawidowskim a Radn� Tkaczyszyn. Umówiłam si� z nimi na spotkanie – chciałam by� 
katalizatorem. Próbowałam pogodzi� zwa�nione strony. Radna Tkaczyszyn przeprosiła Pana 
Dawidowskiego. On jednak nie przyj�ł przeprosin gdy� uwa�ał, �e Radna winna go 
przeprosi� na zebraniu wiejskim. Prosto z tego spotkania pojechał do  Redakcji Głosu 
Pomorza. Pan Marecki telefonicznie kontaktował si� z Radn�. Uwa�am, �e Sesja nie jest 
aren� do pyskówek. Musimy z tego si� wył�czy�. 
Radny Adamowicz – my nie wybudujemy mocniejszego mostku. Musimy zapewni� 
mieszka�com bezpieczny ruch. Nie ma szansy wjazdu samochodem ci��arowym. Je�eli 
chodzi o Dobr� to sedno sprawy le�y gdzie indziej. Urz�d Gminy musi konsultowa� sprawy 
dotycz�ce wsi z Rada Sołeck�. Mi si� to nie podobało, �e Rada Sołecka do nas przyszła z t� 
spraw�. Pani Spica twierdziła, �e nie mo�e skontaktowa� si� z Wójtem . Pani Sołtys nie 
chciała rozmawia� z Zast�pc� Wójta. Nie róbmy sobie �artów. 
Radna Kukli�ska – mieszka�cy sami nie mog� sobie poradzi� z t� spraw�. Wskazana jest 
dobra wola Wójta. Prosz� tak�e Wójta o ingerencj� w sprawie utworzenia �wietlicy w 



Remizie OSP w Motarzynie. Jest człowiek wolontariusz, cgh9dzi tylko o udost�pnienie 
pomieszcze�. 
Radny Poczesny – uczestniczyłem w spotkanie w Dobrej. Sedno le�y w nieszcz�snym 
ulokowaniu pola namiotowego. To jest przyczyn�, �e nikt z urz�dników nie skontaktował si� 
z lud�mi w tej sprawie. Spotkanie prowadził Zast�pca Wójta, w ogóle nie było rozmowy na 
temat pola namiotowego. 
Wójt – temat parkingu jest otwarty. Zebranie, które zorganizujemy zgodnie z prawem 
zaopiniuje ten projekt. Forma porz�dkowania zawsze rodzi niezadowolenie. Ten temat 
wyst�puje od wielu lat. Brak woli współpracy. Miejscowo�� Dobra wymaga wspólnego 
działania . Je�eli chodzi o Motarzyno, to nie wiem kiery zorganizujemy zebranie wiejskie 
i wspólnie podejmiemy decyzj� dotycz�ca �wietlicy. 
 
Ad. 5/ 
 
Radna Kukli�ska – prosz� o zapewnienie szklanek na napoje dla go�ci na Sesji. 
 
Ad. 6/ 
 
 a/ 
 Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej Pan Paczesny – przedstawił sprawozdanie z 
działalno�ci Komisji za okres mi�dzy sesjami. Odbyło si� 5 spotka� w tym 2 wspólne. 
Tematem było omawianie projektów uchwał, sprawy bie��ce  oraz projekt bud�etu na 2004r. 

Sprawozdanie z działalno�ci Komisji za 2003r stanowi zał�cznik Nr 1 do niniejszego 
protokółu. 
 
 b/ 

Przewodnicz�ca komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki Pani Kara�– 
przedstawiła sprawozdanie z działalno�ci Komisji za okres mi�dzy Sesjami. Odbyło si� 5 
spotka� w tym 2 wspólne. Tematem było omawianie projektów uchwał, sprawy bie��ce oraz 
projekt bud�etu na 2004r. 

Sprawozdanie z działalno�ci Komisji za 2003r. stanowi zał�cznik Nr 2 do niniejszego 
protokółu. 
 
c/ 

Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa,  Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Pani 
R�czka przedstawiła sprawozdanie z działalno�ci Komisji za okres mi�dzy Sesjami. Odbyło 
si� 5 spotka� w tym 2 wspólne. Tematem było opiniowanie uchwał, sprawy bie��ce oraz 
projekt bud�etu na 2004r.  

Poinformowała tak�e, �e do dnia 19 stycznia 2004r. nie wpłyn�ła ani jedna faktura za 
usługi w akcji od�nie�anie. Komisja wnioskuje o pouczeniu pismem wszystkich 
usługodawców o obowi�zuj�cych terminach zgodnie z zawart� umow�.  

Sprawozdanie z działalno�ci Komisji było przedstawiana na sesji grudniowej. 
 
Wójt – prosz� o przesuni�cie punktu 10 na nast�pne posiedzenie, gdy� b�dzie musiał opu�ci� 
obrady Sesji z uwagi na spotkanie w Urz�dzie Miejskim. 
Przewodnicz�ca Rady – posiadamy dokumentacj� Wójta dotycz�c� sprawy Pana 
Witkowskiego. Po zapoznaniu Radnych podejmiemy decyzje czy radni uznaj� argumenty 
Wójta, czy dalej b�dziemy bada� t� spraw�. Obecno�� Wójta nie jest niezb�dna.  
 



Ad 7  
 
Pan Jan Szyma�ski – Przewodnicz�cy Komisji Gminnej Profilaktyki i Rozwi�zywania 
Problemów Alkoholowych przedstawił sprawozdanie z działalno�ci Komisji za 2003r. 
/sprawozdanie stanowi zał�cznik Nr 3 do protokółu/ 
Podzi�kował tak�e Wójtowi Gminy i Radzie za  współprac� i okazan� pomoc. 
Wójt – Komisja jest niezale�na od Rady. Do chwili obecnej nie mamy informacji co do losów 
obiektu w Krzyni /Dom Wypoczynkowy ZNP?, nie mamy wpływu na działalno�� struktur 
Wojewody. B�dzie o wiele mniej pieni�dzy ni� w roku ubiegłym za tak zwane „korkowe”, do 
dnia wczorajszego wpłyn�ło 16 tys. zł. Komisja wła�ciwie wydatkowała �rodki. 
Radny Botwinionek – czy na wniosek Komisji mo�na kogo� ubezwłasnowolni�? Czy 
�ci�gamy od mieszka�ców gminy za pobyt w Izbie Wytrze�wie�? 
P. Szyma�ski – Komisja nie mo�e kierowa� do S�du o ubezwłasnowolnienie. Osoba musi 
wyrazi� zgod� na leczenie. Nie �ci�gamy za pobyt w Izbie Wytrze�wie�. Jest to koszt Gminy. 
Na ten cel s� ponoszone znaczne koszty. 
Skarbnik – Izba obci��a nas nieregularnie. Za ka�dym obci��eniem ��damy wykazu osób 
przebywaj�cych w Izbie. Obci��enie przychodzi �rednio razy na dwa miesi�ce ?20 – 40 
zatrzymanych/. 
Wójt – na ten rok nie podpisali�my porozumienia z Izb� Wytrze�wie�. Zgodnie z ustaw� nie 
mamy obowi�zku prowadzenia Izby. Taki obowi�zek spoczywa na samorz�dach powy�ej 50 
tys. mieszka�ców. 
Radny Ma�li�ski – dzi�ki temu Policja b�dzie miała wi�cej interwencji domowych. B�dzie si� 
jej trudniej funkcjonowa�. Wi�cej czasu b�dzie zmuszona po�wi�ca� pijakom. 
P. Szyma�ski – co za tym idzie b�dzie wi�cej przemocy w rodzinie. 
Radna P. Kara� – czy powstan� grupy wsparcia dla kobiet? 
P. Szym�ski – tak, czekamy na pomieszczenie od Wójta w Urz�dzie Gminy. 
Radna P. Frankowska – czy jest du�o młodzie�y szkolnej /gimnazjum/ uzale�nionej od 
alkoholu? 
P. Szyma�ski – chcemy wprowadzi� Program w Szkołach, który ko�czyłby si� anonimow� 
ankiet�. W chwili obecnej brak danych na ten temat. Wiemy, �e coraz młodsi si�gaj� po 
alkohol. 
Dyrektor Gimnazjum – około 50% naszych uczniów miało kontakt z alkoholem. 
Dyrektor Szkoły w Gogolewie – my w szkole mamy takie dane. Pierwszy kontakt młodzie�y 
z alkoholem nast�puje najcz��ciej w domach rodzinnych, nie mo�na na tym etapie mówi� o 
alkoholi�mie. 
 
Ad 8 
 
a/  
 Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki P. Kara� przedstawiła 
plan pracy Komisji na 2004r. / zał�cznik Nr 4 do protokółu/ 
Przegłosowano plan – został przyj�ty jednogło�nie 15 za/ 
 
b/ 
 
 Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego P. 
R�czka przedstawiła plan pracy Komisji na 2004r. /zał�cznik Nr 5 do protokółu/ 
Radny Paczesny – kontrola o�wietlenia nie powinna by� w gestii Komisji. Od tego jest 
administrator tj. Urz�d Gminy. Komisja nie powinna ingerowa�. 



Radny Adamowicz – proponuj� wykre�li� z planu pracy kontrole przeciwpo�arowe. Nie 
mamy takich uprawnie�. Obecnie jest inna �wiadomo�� ludzi ni� w latach poprzednich. Bez 
nakazu Prokuratora nikt nie wpu�ci zespołu kontrolnego. Co innego je�eli ogłosimy konkurs.  
Ka�dy wie, �e odpowiada na swojej posesji za ład i porz�dek oraz zabezpieczenie 
przeciwpo�arowe.  
Radna Tkaczyszyn – jestem za kontrolami. 
Sekretarz – je�eli b�dziecie pa�stwo zatwierdza� ten plan to prosz� wzi�� pod uwag� 
�wiadomo�� ludzi.  
Radny Bejnarowicz – Z-ca Przewodnicz�cej Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego –prosimy o wykre�lenie tych 2 punktów z planu pracy i przegłosowanie planu 
po zmianach. 
Przegłosowano plan pracy Komisji z uwzgl�dnieniem zaproponowanych zmian – 14 za, 1 
wstrzymuj�cy. 
 
Ad. 9 
a/ 
 Wiceprzewodnicz�cy Rady Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
przej�cia zada� z zakresu wła�ciwo�ci powiatu obejmuj�cych edukacj� publiczn�. 
Przewodnicz�cy Komisji poinformowali, �e Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Uwag do projektu nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podj�ta 
jednogło�nie (14 za). 
 
b/ 
 Wiceprzewodnicz�cy Rady Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wysoko�ci opłat za �wiadczenie usług oddziałów przedszkolnych Szkoły 
Podstawowej w D�bnicy Kaszubskiej. 
Komisja Rewizyjna projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
Komisja O�wiaty, Kultury, Sportu i Turystyki wniosła uwagi do projektu. uwa�a, �e 
zaproponowana stawka  jest za wysoka. Komisja proponuje od 01 marca 2004r. podnie�� 
stawk� na 30,00zł, a od 01 wrze�nia 2004r. podnie�� stawk� na 40,00 zł. 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego jest za stopniowym 
wprowadzaniem zmian stawek. Popiera wniosek Komisji O�wiaty, Kultury, Sportu i 
Turystyki. 
W wyniku głosowania  (9 za, 5 przeciw i 1 wstrzymuj�cy) przyj�to wniosek Komisji Kultury, 
O�wiaty, Sportu i Turystyki. 
W wyniku głosowania (10 za, 4 przeciw i 1 wstrzymuj�cy) przyj�to uchwał� po naniesieniu 
poprawek w § 1 pkt.1  dotycz�c� wysoko�ci opłat zgodnie ze zmianami zaproponowanymi 
przez Komisj� Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki. 
 
c/ 
 
 Wiceprzewodnicz�cy Rady Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie 
udzielenia upowa�nienia dla Wójta Gminy do zaci�ganie zobowi�za�.  
Przewodnicz�cy komisji poinformowali, �e Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Uwag do projektu nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania uchwała została  przyj�ta jednogło�nie ( 15 za). 
 
d/ 
Zdj�ta z obrad Sesji Rady Gminy 
 



e/ 
 
 Wiceprzewodnicz�cy Rady  Krzysztof Olech  przedstawił projekt uchwały w sprawie 
diet dla radnych. 
Skarbnik – w § 6 trac� moc powinien by� tytuł uchwały. Uchwała  zostanie uzupełniona. 
Radny Ma�li�ski – co b�dzie z pieni�dzmi, które b�d� z potr�ce� za nieobecno��, czy 
pozostan� w dyspozycji Rady? 
Skarbnik – plan wydatków w dietach b�dzie podlega� korekcie je�eli b�d� pomniejszenia. 
Rada Gminy dysponuje �rodkami i mo�e je przesuwa� mi�dzy rozdziałami. Nie mog� 
zagwarantowa�, ze one b�d� do dyspozycji Rady. 
Radna Kara� – nie b�dziemy mieli wpływu na ich wydatkowanie – przesuni�cia. 
Skarbnik – nie. 
Radny Adamowicz – przyjmuj�c wydatki za ubiegły rok, mo�na okre�li� wydatki na diety w 
tym roku. B�dzie na pewno wy�sze wykonanie. Najwy�sze dochody z tytułu diet miała 
Komisja Rolnictwa. Nie wiem sk�d Pan skarbnik wzi�ł oszcz�dno�ci przy ustalaniu diet. 
Skarbnik – porównałem miesi�czne diety z danego miesi�ca i wyszło 480 zł na radnego 
miesi�cznie. Analizowali�my stawki ryczałtowe od 320 zł do 480 zł. 
Radny Paczesny – my tak�e oparli�my si� w naszych wyliczeniach na wydrukach. 
Skarbnik – ustalaj�c diety na poziomie 400 zł ryczałtowo na to samo wyjdziemy co w roku 
ubiegłym. Decyzja nale�y do Pa�stwa. Przedstawił tak�e stawki diet w gminach o�ciennych. 
Radny Adamowicz – uwa�am, �e intencja Wójta nie jest podniesienie diet radnym. Powinny 
pozosta� na dotychczasowym poziomie.  
Radny Paczesny – propozycja, która padła jest to znacz�ca podwy�ka diet. �rednio Radni w 
roku ubiegłym wzi�li 300 zł miesi�cznie i niech tak zostanie. Uwa�am, �e ta propozycja nie 
powinna pa��. 
Radna Kukli�ska – projekt uchwały był tematem posiedze� poszczególnych Komisji i 
uwa�am, �e nie powinni�my dłu�ej nad nim dyskutowa�. 
Radny Ma�li�ski – 84.600 zł to koszt planowanych diet na 2004r. Jak to si� ma do 2003r. 
Skarbnik – na dzie� dzisiejszy nie jestem w stanie tego okre�li�.  W roku ubiegłym koszt 
wypłaconych diet zamkn� si� kwot� 55,000 zł. Zało�yłem wzrost o 30% przy 100% 
obecno�ci. 
Radny Paczesny – z zestawienia wynika odpowiedzialno�� Przewodnicz�cych Komisji. 
Uwa�am, �e nikt nie nadu�ywa spotka� do celów zarobkowych. Kwestia diet nie powinna nas 
poró�ni� jako Radnych. 
Przewodnicz�ca – dieta to nie tylko dochód. Ja jako Przewodnicz�ca uczestnicz� w wielu 
spotkaniach w szkołach, czy na zebraniach wiejskich. Dlaczego ze swojego ryczałtu musz� 
kupowa� drobne upominki. Mój ryczałt nie jest zbyt wysoki i nie zawsze wystarcza na 
sponsorowanie uroczysto�ci. 
Radny Adamowicz – dlaczego Przewodnicz�ca nie mo�e mie� funduszu reprezentacyjnego ze 
�rodków Rady? 
Radny Mnich – Wójt ma taki fundusz. 
Skarbnik _ Rada mo�e, Przewodnicz�ca w swoim własnym imieniu nie mo�e. 
Radny Paczesny -  uwa�am, ze zaproponowane diety s� znaczn� podwy�k�, z której nie 
powinni�my skorzysta�. 
Sekretarz  Gminy – zaapelowała o przyj�cie nowej uchwały z uwagi na to, �e zapisy w starej 
uchwale nie s� dostosowane do realiów. 
 Radna R�czka – ka�da komisja ma swoje wnioski. W Komisjach nie było jednomy�lno�ci. 
Przewodnicz�ca Rady – prosz� przewodnicz�cych Komisji o opinie na temat projektu 
uchwały. 



Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej – Komisja proponuje pozostawi� diety ryczałtowe za 
udział w posiedzeniach Rady tak jak do tej pory. Proponuje stawki diet wg nast�puj�cych 
kryteriów: 10% dla członków Komisji, 13% dla Przewodnicz�cych Komisji i Zast�pcy 
Przewodnicz�cej Rady. Diet�  Przewodnicz�cej pozostawi� bez zmian. 
Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki – nasza Komisja zagłosuje 
indywidualnie. 
Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego – nasza 
Komisja tak�e zagłosuje indywidualnie. 
Radny Adamowicz – postawił wniosek o nie podnoszenie diet w �adnym składniku. Ju� 
wcze�niej były próby podwy�szenia stawek. Obecna Uchwała jest uniwersalna, proponuje 
zmieni� tylko podstaw� prawna na obowi�zuj�c�. 
Wiceprzewodnicz�cy zarz�dził głosowanie nad wnioskiem Radnego Adamowicza. 
W wyniku głosowania ( 5 za wnioskiem, 8 przeciwnych i 2 wstrzymuj�ce) wniosek został 
odrzucony. 
Nast�pnie Przewodnicz�ca Rady Zyta Rytelewska zarz�dziła głosowanie nad wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej. 
W wyniku głosowania ( 8 za, 5  przeciwnych i 2 wstrzymuj�ce) przyj�to wniosek Komisji 
Rewizyjnej. 
Sekretarz Gminy – zredagujemy now� uchwał� zgodnie z przyj�tymi poprawkami. 
Przewodnicz�ca Rady zaproponowała głosowanie nad przyj�ciem uchwały po dokonaniu 
zmian zgodnie z projektem Komisji Rewizyjnej. 
W wyniku głosowania uchwała została przyj�ta ( 9 za, 3 przeciwne i 3 wstrzymuj�ce) 
 
f/ 
 Wiceprzewodnicz�cy Rady Krzysztof Olech przeczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr XIII/83/99 Rady Gminy D�bnica kaszubska z dnia 30 listopada 1999r. w 
sprawie utworzenia  �rodka specjalnego w jednostkach bud�etowych – szkoły podstawowe w 
gminie D�bnica Kaszubska . 
Przewodnicz�cy Komisji Poinformowali, �e Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Nie wniesiono  uwag do projektu.  
W wyniku głosowania uchwała została przyj�ta jednogło�nie ( 14 za). 
 
Ad. 10 
 
Przewodnicz�ca Rady Zyta Rytelewska poinformowała Radnych, �e na jej r�ce wpłyn�ła 
skarga Pana Krzysztofa Witkowskiego na działalno�� Wójta.  Zapoznała Radnych z jej 
tre�ci�. / zał�cznik Nr 5 do protokółu/. Poinformowała Radnych, �e otrzymała odpowied� od 
Wójta Gminy na stawiane zarzuty w skardze. Zapoznała Radnych z odpowiedzi� Wójta oraz 
wcze�niej kierowanymi pismami w tej sprawie z Urz�du do Pana Witkowskiego, gdy� ta 
sprawa ci�gnie si� od ubiegłej kadencji. Na podstawi art. 229 KPA Rada rozpatruje skargi. 
Prosz� o zaj�cie stanowiska w powy�szej sprawie. 
Radny Ma�li�ski – prosz� o wypowied� Pani� Radc� Prawnego w tej sprawie.  
Radca – zmieniły si� przepisy. Nale�y ponownie rozpatrzy� t� skarg�. Obowi�zuj� nowe 
przepisy, musz� do nich ponownie zajrze�. 
Radny Poczesny – zmieniły si� formy własno�ci, teraz s� współwła�cicielami nieruchomo�ci , 
i nikt nie b�dzie im narzucał co maj� robi�. Przeszkadza organizacja ruchu. Droga powinna 
by� udost�pniona do ruchu dla wszystkich mieszka�ców. Rada Gminy winna zobligowa� 
Wójta Gminy do zmiany znaku i uznania drogi wewn�trznej za drog� gminn�. 
Sekretarz – jest to skrzy�owanie z drog� powiatow� . O organizacji ruchu decyduje Starosta. 



Radny Adamowicz – w poprzedniej kadencji ��dali rozbiórki blaszanych gara�y, w tym 
pi�mie prosz� o udost�pnienie dojazdu do ulicy Wysokiej od ulicy Skarszewskiej. Uwa�am, 
�e dojazd do tego bloku jest lepszy od ulicy Spacerowej. Proponuj� pój�� na ust�pstwo oraz 
przypisa� ten blok do ulicy Spacerowej. Je�eli zachodzi taka potrzeba to proponuje przyj�� 
stosowne uchwały. 
Radca Prawny – uchwały nie s� potrzebne do znakowania dróg. 
Radny Ma�li�ski – czy ten blok mo�e, czy musi by� przy ulicy Spacerowej? 
Sekretarz – organizacja ruchu została ustalona jeszcze przez Nadle�nictwo Le�ny Dwór. 
Skarg� pisz� tylko Pa�stwo Witkowscy. Ten blok mo�na przepisa� do ulicy Spacerowej, nikt 
z pozostałych  18 rodzin nie wnosi skargi. Zmiana nazwy ulicy to koszt dla mieszka�ców 
zwi�zany ze zmian� dowodu. Ka�da zmiana wymaga wymiany dokumentów na koszt 
zainteresowanego. 
Radny Poczesny – wyczuwam „lobing” na rzecz pozostawienia tego bałaganu. Mo�e tylko 
oni maja cywiln� odwag� napisa� skarg�. 
Radna Kara� – jakie stanowisko zajmuj� pozostali członkowie wspólnoty? 
Radny Poczesny – prosz� o administracyjne uporz�dkowanie zaistniałej sprawy. Znajd�my 
�rodki i utward�my drog�, i zmie�my jej kategori� na gminn�.  
Radna R�czka – czy w tym układzie wspólnota nie powinna si� do nas zwróci� w tej sprawie.  
Radny Poczesny – o tym decyduje Rada, a nie wspólnota. 
Radna Kara� – jedna rodzina nie mo�e na nas wywiera� decyzji. 
Radny Botwinionek – proponuje przekaza� t� spraw� do dalszego wnikliwego rozpatrzenia 
przez członków Komisji Rewizyjnej. 
Radny Adamowicz – naprawd� uwa�am, �e nale�y zdj�� znak i problem b�dzie rozwi�zany. 
Przewodnicz�ca Rady Zyta Rytelewska – uwa�am, �e dzisiaj tego problemu nie rozwi��emy. 
Powinni�my go przekaza� członkom Komisji Rewizyjnej, która po zapoznaniu si� z opini� 
wspólnoty wypracuje wnioski do nast�pnej Sesji. Zwróciła si� tak�e do Pani Mecenas o 
spenetrowanie przepisów w tej sprawie. 
Radna Kukli�ska – niech wspólnota mieszkaniowa te� zajmie stanowisko w tej sprawie. 
Radny Poczesny – je�eli jest taka wola Rady, to Komisja Rewizyjna rozpatrzy ten problem. 
Przewodnicz�ca Rady Zyta Rytelewska poprosiła o przegłosowania wniosku o przekazanie 
skargi Pana Witkowskiego członkom Komisji Rewizyjnej. 
Wynik głosowania : 5 za, 4 przeciw i 5 wstrzymuj�cych, Komisja Rewizyjna przej�ła skarg� 
do dalszego rozpatrzenia. 
 
Ad 11 
 Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamkni�cia sesji Rady 
Gminy D�bnica Kaszubska. Obrady zako�czono o godz.15³º. 
 
Na tym protokół zako�czono. 
Protokółowała:                                                          
/-/Teresa Kozdro�-Kołacka                                                                       Przewodnicz�ca 
                                                                                                                  Rady Gminy 
                                                                                                        /-/ mgr Zyta Rytelewska                                 


